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Tid: 13:00-16:30 

Plats: Sal Kvallsta, Knivsta kommunhus  

 

Mötet omfattar §§ 1–24 

Ordförande: Matilda Hübinette (KNU) 

Justerare: Harriet Swanberg (S)  

Sekreterare: Siobhán Górny, kommunsekreterare 

Protokollet har justerats digitalt 31 januari 2025. Se sista sidan för digitala 
underskrifter.  

Anslagsinformation 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag på kommunens hemsida 3 februari 
2025.  

Protokollet kan överklagas till och med 24 februari 2025.  

Anslaget tas ned 25 februari 2025. 
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Britt-Louise Gunnar (Socialdemokraterna) 
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§ 16 Ersättning för ledamöter i kommunstyrelsens arbetsutskott för 
deltagande i Knivsta näringslivsarena 
KS-2024/754 

§ 17 Digitaliseringsstrategi för Knivsta, Heby, Tierp, Älvkarleby och 
Östhammar samverkanskommuner 
KS-2024/749 
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KS-2023/619 
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KS § 1 Justering    

Kommunstyrelsens beslut 
Protokollet justeras av ordföranden och Harriet Swanberg (S) 31 januari 2025. 

 

KS § 2 Godkännande av dagordning    

Kommunstyrelsens beslut 
Dagordningen kan komma att justeras med hänsyn till föredragningar, och 
numreringen justeras därefter. 

 

KS § 3 Anmälan av delegationsbeslut (KS-2025/31) 

Kommunstyrelsens beslut 
Följande delegationsbeslut är anmälda till kommunstyrelsen: 

• Lista delegationsbeslut 2024-11-29-2025-01-16 
• Förteckning delegationsbeslut lokalförsörjningen december 2024 
• Tillsvidareanställda november 2024 
• Visstidsanställda november 2024 
• Tillsvidareanställda december 2024 
• Visstidsanställda december 2024 
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KS § 4 Övriga anmälningsärenden    
Följande beslut och skrivelser är särskilt anmälda till kommunstyrelsen: 

• BMN § 109, 2024-12-17, Verksamhetsplan för bygg- och miljönämnden 2025 
• Brandkåren Attunda - Protokoll förbundsdirektionen 2024-11-29 
• Protokoll från IT-nämnden och lönenämnden 20244-11-22 
• ITN § 24 2024-11-22 Dataskyddsombud för IT-nämnden 
• ITN § 25 2024-11-22 Internkontrollplan 2025 
• ITN § 26 Planerade och genomförda effektiviseringar för att minska 

kostnaderna för 2025 och framåt 
• ITN § 27 Uppdaterad delårsrapport 2024 
• ITN § 28 Årsprognos per oktober 2024 
• LN § 21 Dataskyddsombud för lönenämnden 
• LN § 22 Internkontrollplan 2025 
• LN § 23 Planerade och genomförda effektiviseringar för att minska 

kostnaderna för 2025 och framåt 
• LN § 24 Uppdaterad delårsrapport 2024 
• LN § 25 Månadsprognos oktober 2024 
• SN § 80, 2024-12-12, Lokalförsörjningsplan 2024-2035 
• SN § 89, 2024-12-12, Verksamhetsplan för socialnämnden 2025 
• SUN § 87, 2024-12-16, Verksamhetsplan för samhällsutvecklingsnämnden 

2025 
• SUN § 88, 2024-12-16, Samverkansavtal inom avfallsverksamheten 
• UN § 50, 2024-12-10, Verksamhetsplan för utbildningsnämnden 2025 
• Protokoll kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-01-13 
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KS § 5 Information om nytt samverkansavtal för avfall    
Jenny Rydåker, samhällsbyggnadschef, informerar om det nya samverkansavtalet 
som antogs av samhällsutvecklingsnämnden 16 december 2024. 

 

KS § 6 Information från Svenskt Näringsliv om 
företagsklimatranking   
Anna-Lena Holmström, Svenskt Näringsliv, informerar om den enkät som skickas till 
företagare och resulterar i en ranking över kommunernas företagarklimat. 

 

KS § 7 Ekonomisk information    
Dan-Erik Pettersson, ekonomichef, informerar om den indikativa årsprognosen. 
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KS § 8 Överklagan av kommunfullmäktiges beslut om 
införande av ny taxa för sotning (laglighetsprövning) (KS-
2025/6) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner yttrandet till förvaltningsrätten i mål nr 8226-24, 
laglighetsprövning enligt kommunallagen, gällande kommunfullmäktiges beslut 21 
november 2024 § 109 om att anta ny taxa för sotning och brandskyddskontroll. 

Yrkanden 
Britt-Louise Gunnar (S) yrkar bifall till det utsända förslaget till beslut. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktiges beslut om att anta en ny taxa för sotning och 
brandskyddskontroll har överklagats genom laglighetsprövning. Kommunen ska yttra 
sig till förvaltningsrätten. Enligt kommunallagen (2017:725) 6 kap. 15 § får 
kommunstyrelsen företräda kommunen när ett beslut av kommunfullmäktige har 
överklagats. 

Underlag för beslut 
Ärendet bereddes inte av arbetsutskottet. 

Tjänsteutlåtande 2025-01-16 
Förslag på yttrande 2025-01-16 

Beslutet skickas till 
Akten 
Förvaltningsrätten 
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KS § 9 Konstinköp och enprocentregeln 2025 och 2026 (KS-
2024/723) 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Under verksamhetsåren 2025 och 2026 görs inga inköp av konstverk till Knivsta 

kommuns konstsamling. 
2. Under verksamhetsåren 2025 och 2026 avsätts inga medel för konstnärlig 

gestaltning i bygg- och renoveringsprojekt som omfattas av Knivsta kommuns 
enprocentregel. 

3. Övriga delar av Knivsta kommuns konstprogram, KS-2017/357, fortsätter att gälla 
tills vidare. 

4. Senast 2027 ska förvaltningen få i uppdrag att återkomma med förslag på 
revideringar av gällande konstprogram, inklusive en plan för återstart av inköp till 
konstsamlingen samt uppdaterade rutiner för enprocentregeln. 

Reservation 
Benny Borgman (C) reserverar sig mot beslutet (skriftlig reservation, se 
protokollsbilaga 1). 

Harriet Swanberg (S) och Britt-Louise Gunnar (S) reserverar sig mot beslutet (skriftlig 
reservation, se protokollsbilaga 2). 

Hanna Persson (MP) reserverar sig mot beslutet (skriftlig reservation, se 
protokollsbilaga 3). 

Yrkanden 
Harriet Swanberg (S), Benny Borgman (C), Hanna Persson (MP) och Britt-Louise 
Gunnar (S) yrkar avslag på förslaget. 

Mimmi Westerlund (KD), Mikael Rye-Danjelsen (KNU) och Monica Löfgren (SD) yrkar 
bifall till utskottets förslag till beslut. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer yrkandet om avslag mot att bifalla utskottets förslag och finner 
att kommunstyrelsen bifaller utskottets förslag. 

Sammanfattning av ärendet 
De delar i Knivsta kommuns konstprogram, (KS-2017/357), som omfattar inköp till 
konstsamlingen samt konst i bygg- och renoveringsprojekt pausas under 
verksamhetsåren 2025 och 2026. Övrigt innehåll i konstprogrammet förblir gällande. 
2027 återupptas arbetet med inköp och gestaltningsprojekt och i samband med 
detta föreslås en uppdatering och revidering av konstprogrammet. Beslutet är en 
förlängning av ett liknande beslut för verksamhetsåren 2023 och 2024 (KS-2023/292). 

Underlag för beslut 
Fritids- och kulturutskottet överlämnade ärendet utan eget ställningstagande. 
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Catrine Wermelin, fritids- och kulturchef, informerar. I tjänsteutlåtandet står det att 
det redan finns ett förberett konstprogram, vilket är felaktigt. 

Tjänsteutlåtande 2024-11-28 

Beslutet skickas till 
Akten 
Kommunfastigheter i Knivsta AB 
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KS § 10 Finansiering av initieringsskede samt uppstart av 
detaljplanearbete för livsmedelsbutik i södra Ar (KS-
2024/734) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att, från befintlig budgetram 2025 inom budgetposten 
”finansiering detaljplaner markreserven”, finansiera exploateringsprojekt 
Livsmedelsbutik södra Ar med 200 000 kronor. 

Reservation 
Benny Borgman (C) reserverar sig mot beslutet (skriftlig reservation, se 
protokollsbilaga 4). 

Harriet Swanberg (S) och Britt-Louise Gunnar (S) reserverar sig mot beslutet (skriftlig 
reservation, se protokollsbilaga 2). 

Hanna Persson (MP) reserverar sig mot beslutet. 

Yrkanden 
Harriet Swanberg (S), Britt-Louise Gunnar (S), Benny Borgman (C) och Hanna Persson 
(MP) yrkar avslag. 

Mimmi Westerlund (KD), Pierre Janson (KNU) och Monica Löfgren (SD) yrkar bifall till 
det utsända förslaget. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer det utsända förslaget mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Sammanfattning av ärendet 
Den 25 mars 2024 beslutade kommunstyrelsen att exploateringsprojekt 
livsmedelsbutik i Ar ska prioriteras. Utifrån kommunens exploateringsprocess är det 
första steget att inleda arbete med mål att ta fram projektuppdrag, föravtal i form av 
markanvisningsavtal samt planuppdrag. Kommunstyrelsen beslutade den 21 oktober 
2024 att tillsätta medel för projektarbetets uppstart år 2024. Planuppdrag har 
upprättats och arbete med projektuppdrag samt markanvisningsavtal pågår. 

För det fortsatta projektarbetet år 2025 saknas extern finansiering fram tills dess att 
plankostnadsavtal samt markanvisningsavtal har tecknats. Därefter avses 
kostnaderna finansieras retroaktivt av exploatören. Förvaltningen bedömer 
kostnaden för projektarbete inklusive detaljplan till 200 000 kronor under första 
kvartalet 2025 innan nödvändig extern finansiering av projektarbetet har säkerställts. 

Underlag för beslut 
Arbetsutskottet överlämnade ärendet utan eget ställningstagande. 

Tjänsteutlåtande 2024-12-16 
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Beslutet skickas till 
Akten 
Tillväxtchef 
Samhällsbyggnadschef 
Ekonomichef 
Mark- och exploateringschef 
Näringslivschef 
Plan- och geodatachef 
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KS § 11 Beslut om planuppdrag för detaljplan för 
livsmedelshandel i södra Ar, del av Gredelby 1:3 (KS-
2024/729) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ger förvaltningen i uppdrag att starta detaljplanearbete för en 
livsmedelsbutik i Ar. 

Reservationer 
Benny Borgman (C) reserverar sig mot beslutet (skriftlig reservation, se 
protokollsbilaga 5). 

Harriet Swanberg (S) och Britt-Louise Gunnar (S) reserverar sig mot beslutet (skriftlig 
reservation, se protokollsbilaga 2). 

Hanna Persson (MP) reserverar sig mot beslutet (skriftlig reservation, se 
protokollsbilaga 6). 

Yrkanden 
Benny Borgman (C), Harriet Swanberg (S), Hanna Persson (MP) och Britt-Louise 
Gunnar (S) yrkar avslag. 

Mimmi Westerlund (KD), Mikael Rye-Danjelsen (KNU), Monica Löfgren (SD) och Pierre 
Janson (KNU) yrkar bifall till det utsända förslaget. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer det utsända förslaget mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller det utsända förslaget. 

Sammanfattning av ärendet 
Detaljplan för livsmedelsbutik i Ar omfattar del av fastighet Gredelby 1:3 som ägs av 
Knivsta kommun. Planerad exploatering av tilltänkt planområde gäller handel med 
livsmedel. Målet med detaljplanen är att möjliggöra för en livsmedelsbutik i Ar, 
Knivsta kommun. 

Underlag för beslut 
Arbetsutskottet överlämnade ärendet utan eget ställningstagande. 

Tjänsteutlåtande 2024-12-16 

Beslutet skickas till 
Akten 
Plan- och geodataenheten 
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KS § 12 Granskning av kompetensförsörjning (KS-2024/708) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen antar yttrandet enligt förslaget 2025-01-27. 

Yrkanden 
Ordföranden meddelar att det finns ett nytt förslag till yttrande. I förslaget ska texten 
under ”Chefens förutsättningar” lyda: ”Kommunstyrelsen anser det viktigt att 
cheferna har tillräckligt med tid och resurser för att skapa goda förutsättningar för 
sina medarbetare att leverera i sina uppdrag. HR-chefen har haft dialoger med 
kontorschefer för att säkerställa att chefernas ledningsförutsättningar är tillräckliga 
och att de effektivt kan hantera och leda sina arbetsgrupper. Under våren 2025 
kommer HR-chefen, baserat på revisorernas inspel om gruppstorlek, att intensifiera 
dialogerna med utbildningskontoret och vård- och omsorgskontoret, där de största 
arbetsgrupperna finns.” 

Britt-Louise Gunnar (S) yrkar bifall till yttrandet med den upplästa ändringen. 

Propositionsordning 
Ordföranden frågar kommunstyrelsen om den vill anta det ändrade yttrandet, och 
finner att kommunstyrelsen bifaller detta. 

Sammanfattning av ärendet 
EY har på de förtroendevalda revisorernas uppdrag granskat och analyserat om de 
strategier, processer, rutiner och uppföljning som tillämpas är ändamålsenliga för att 
säkerställa kommunens behov av kompetens. Revisorernas sammantagna 
bedömning är att kommunstyrelsen är på god väg i sitt arbete. Flera initiativ och 
processer har etablerats för att säkerställa personal- och kompetensförsörjningen. 
Samtidigt uppmärksammar revisorerna också behov av förbättringar inom vissa 
områden. 

Underlag för beslut 
Arbetsutskottet överlämnade ärendet utan eget ställningstagande. 

Tjänsteutlåtande 2024-12-09 
Yttrande 2024-12-09 
Revisionsskrivelse 2024-11-06 
Revisionsrapport Granskning av kompetensförsörjning 

Beslutet skickas till 
Akten 
Revisorerna 
 

  



                      Protokoll 
                 Kommunstyrelsen 

Sida 15 (26) 
Datum: 2025-01-27 

§§ 1–24 
 
 

 

KS § 13 Medborgarundersökningen 2024 (KS-2024/513) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tar emot rapporten. 

Sammanfattning av ärendet 
Medborgarundersökningen, skapad av SCB och SKR, mäter invånarnas åsikter om sin 
kommun. Knivsta kommun deltog vartannat år mellan 2013 och 2021, men från 2023 
deltar kommunen årligen. Undersökningen, som består av en enkät med 129 frågor 
inom 14 områden, skickades till 1 208 slumpmässigt utvalda invånare i Knivsta 
kommun, varav 476 svarade (40 % svarsfrekvens). Resultaten används för att 
analysera och förbättra kommunens verksamheter. I rapporten jämförs 2024 års 
resultat med 2023 års resultat för Knivsta samt rikets resultat för 2024, och redovisas 
även uppdelat på kön. 

Underlag för beslut 
Arbetsutskottet instämde i tjänsteutlåtandet. 

Tjänsteutlåtande 2024-12-11 
Medborgarundersökning 2024 Resultat Knivsta 

Beslutet skickas till 
Akten 
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KS § 14 Uppföljning av kommunstyrelsens internkontrollplan 
2024 (KS-2024/727) 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen godkänner helårsuppföljningen av kommunstyrelsens 

internkontrollplan 2024. 
2. Kommunstyrelsen uppdrar till verksamheten att åtgärda de åtgärdspunkter som 

identifierats. 

Sammanfattning av ärendet 
Syftet med den interna kontrollen är att säkerställa att rapporteringen om 
verksamheten och ekonomin är pålitlig, att målen uppfylls och att lagar och regler 
följs. Internkontrollplanen är ett verktyg för att se till att den interna kontrollen sköts 
systematiskt och är tillräcklig. Kommunstyrelsens internkontrollplan för 2024 (KS-
2023/617) anger att en uppföljning ska ske gällande hanteringen av sju risker med 
högt riskvärde. 

Uppföljningen visar att alla risker utom en har hanterats enligt plan. Genomförda 
granskningar visar behov av åtgärder där kommunstyrelsen inom ramen för sin 
verksamhet ska säkerställa att samtliga inköp och upphandlingar uppfyller ställda 
krav på dokumentation. 

Underlag för beslut 
Arbetsutskottet instämde i tjänsteutlåtandet. 

Tjänsteutlåtande 2024-12-03 
Uppföljning av kommunstyrelsens internkontrollplan 2024 

Beslutet skickas till 
Akten 
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KS § 15 Kommunstyrelsens internkontrollplan 2025 (KS-
2024/728) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen antar internkontrollplanen för 2025 enligt förslaget 2025-01-23. 

Yrkanden 
Mikael Rye-Danjelsen (KNU) yrkar bifall till förslaget. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen kapitel 6, paragraf 6, ska nämnderna se till att den interna 
kontrollen är tillräcklig. Den interna kontrollen handlar om att säkerställa att 
rapporteringen om verksamheten och ekonomin är pålitlig, att målen uppfylls och att 
lagar och regler följs. Varje år antar kommunstyrelsen en internkontrollplan som ser 
till att risker bedöms och hanteras på rätt sätt. Kommunstyrelsen ansvarar för att 
åtgärda de problem som upptäcks för att hela tiden förbättra och utveckla sin 
verksamhet. 

Underlag för beslut 
Arbetsutskottet överlämnade ärendet utan eget ställningstagande. 

Tjänsteutlåtande 2024-12-03 
Förslag på internkontrollplan 2025 daterad 2025-01-23 

Beslutet skickas till 
Akten 
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KS § 16 Ersättning för ledamöter i kommunstyrelsens 
arbetsutskott för deltagande i Knivsta näringslivsarena (KS-
2024/754) 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Arbetsutskottets ledamöter kallas alltid till Knivsta näringslivsarena och de 

kompletterande tematiserade dialogmötena. 
2. För ovanstående möten utgår arvode till arbetsutskottets ledamöter enligt 

gällande arvodesreglemente ERS 22. 

Sammanfattning av ärendet 
Det nya mötesforumet Knivsta näringslivsarena med kompletterande temadialoger 
får ett flexibelt upplägg med en fast politisk representation och rörligt deltagande 
från näringslivet. Kommunstyrelsens arbetsutskott utgör den fasta politiska 
representation som kallas till möten och får ersättning enligt gällande 
arvodesreglemente ERS 22. 

Underlag för beslut 
Arbetsutskottet instämde i tjänsteutlåtandet. 

Tjänsteutlåtande 2024-12-13 

Beslutet skickas till 
Akten 
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Sida 19 (26) 
Datum: 2025-01-27 

§§ 1–24 
 
 

 

KS § 17 Digitaliseringsstrategi för Knivsta, Heby, Tierp, 
Älvkarleby och Östhammar samverkanskommuner (KS-
2024/749) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

Kommunfullmäktige antar ”Digitaliseringsstrategi för Knivsta, Östhammar, Heby, 
Tierp och Älvkarleby samverkanskommuner”. 

Sammanfattning av ärendet 
De fem kommunerna som ingår i IT-nämnden, Heby, Knivsta, Tierp, Älvkarleby och 
Östhammar, antog år 2021 en likalydande digitaliseringsstrategi i respektive 
kommun. Denna strategi har nu reviderats i samverkan mellan kommunerna. 
Dokumentet benämns därför strategi även om det i enlighet med Knivsta kommuns 
nya riktlinjer för politiskt antagna styrdokument bedöms vara en policy. 
Förändringarna i dokumentet är främst av redaktionell karaktär då innehållet 
fortfarande bedöms vara relevant. Vissa nya områden, som senaste åren blivit allt 
viktigare i digitaliseringsområdet, har lyfts in. Ett exempel på ett sådant område är AI 
(artificiell intelligens). 

Underlag för beslut 
Arbetsutskottet instämde i tjänsteutlåtandet. 

Tjänsteutlåtande 2024-12-12 
Förslag till Digitaliseringsstrategi för Knivsta, Heby, Tierp, Älvkarleby och Östhammar 
samverkanskommuner 2024-12-12 

Beslutet skickas till 
Akten 

  



                      Protokoll 
                 Kommunstyrelsen 

Sida 20 (26) 
Datum: 2025-01-27 

§§ 1–24 
 
 

 

KS § 18 Hemställan från Brandkåren Attunda om 
bolagsbildning för försäljning av fastighet (KS-2024/695) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

1. Knivsta kommun godkänner att Brandkåren Attunda förvärvar de lagerbolag 
(inklusive eventuellt holdingbolag) som är lämpliga för att genomföra en så kallad 
paketering av fastigheten Sigtuna Ragvaldsbo 1:184 för försäljning. 

2. Knivsta kommun godkänner bolagsordning med de eventuella namnjusteringar 
som behövs för att få bolagsordningen registrerad hos Bolagsverket. 

3. Knivsta kommun godkänner att välja Matilda Hübinette (ordförande), Martin 
Öhrstedt och Maud Brewitz, till styrelseledamöter i bolaget/bolagen. 

4. Knivsta kommun godkänner att välja Lars-Göran Sörqvist till lekmannarevisor i 
bolaget/bolagen. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunalförbundet Brandkåren Attunda har till medlemskommuner gjort en 
framställan att få förvärva lagerbolag (aktiebolag) i syfte att ”paketera” fastigheten 
Sigtuna Ragvaldsbo 1:184 för försäljning. Det medför att en bolagsordning beslutas 
och en styrelse väljs för bolaget/bolagen med lekmannarevisor. Alla 
medlemskommuners kommunfullmäktige behöver godkänna samtliga 
beslutspunkter enligt hemställan. 

Underlag för beslut 
Arbetsutskottet instämde i tjänsteutlåtandet. 

Tjänsteutlåtande 2024-12-02 
Hemställan om bolagsbildning Sigtuna Ragvaldsbo 1 184 för försäljning. odaterad 
Protokoll direktionsmöte 2024-10-25 
Förslag på bolagsordning för Ragvaldsbo 1:184 Fastighets AB 

Beslutet skickas till 
Akten 

  



                      Protokoll 
                 Kommunstyrelsen 

Sida 21 (26) 
Datum: 2025-01-27 

§§ 1–24 
 
 

 

KS § 19 Kommunala föreskrifter om användandet av den 
allmänna va-anläggningen (KFVA) (KS-2024/766) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

1. Kommunfullmäktige antar föreskrifterna för användandet av den allmänna va-
anläggningen. 

2. Föreskrifterna träder i kraft 14 mars 2025. 

Yrkanden 
Mikael Rye-Danjelsen (KNU) yrkar bifall till förslaget. 

Sammanfattning av ärendet 
Nu gällande allmänna bestämmelser för användandet av den allmänna va-
anläggningen (ABVA) har behov av att uppdateras. Roslagsvatten har i samråd med 
medlemskommunernas tjänstemän tagit fram ett förslag på nya bestämmelser. 

Underlag för beslut 
Arbetsutskottet instämde i tjänsteutlåtandet. 

Tjänsteutlåtande 2025-01-02 
Förslag på föreskrifter (KFVA) 2024-09-12 med redaktionella ändringar 2025-01-02 
Förteckning över ändringar 2024-09-12 
Protokoll från Knivstavatten 2024-10-10 
Roslagsvattens beslutsförslag 2024-10-08 

Beslutet skickas till 
Akten 

  



                      Protokoll 
                 Kommunstyrelsen 

Sida 22 (26) 
Datum: 2025-01-27 

§§ 1–24 
 
 

 

KS § 20 Motion 2023:14 från Lotta Wiström (L) - Stärk 
resurserna till Fröhuset (KS-2023/619) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen förslag till kommunfullmäktige: 

Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Yrkanden 
Mimmi Westerlund (KD) yrkar bifall till det utsända förslaget till beslut. 

Sammanfattning av ärendet 
I en motion som anmäldes på kommunfullmäktige 2023-11-30, § 106, föreslår 
Liberalerna att bemanningen ska öka med 1–2 personer/tjänster på familjecentralen 
Fröhuset och öppna förskolan samt att bemanningen ska följas upp årsvis relaterat 
till befolkningsutvecklingen och behov relaterat till ny lagstiftning. Ärendet har 
remitterats till både utbildningsnämnden och socialnämnden, eftersom 
familjecentralen ligger under socialnämndens ansvarsområde och öppna förskolan 
ligger under utbildningsnämndens område. 

Underlag för beslut 
Arbetsutskottet överlämnade ärendet utan eget ställningstagande. 

Tjänsteutlåtande 2024-12-13 
SN § 73, 2024-11-14 
Yttrande från socialnämnden 2024-11-05 
UN § 20, 2024-05-07 
Tjänsteutlåtande från utbildningsnämnden 2024-04-15 
Motion 2023:14 

Beslutet skickas till 
Akten 

Ajournering 
Ordföranden ajournerar sammanträdet en kort stund under ärendet. 

  



                      Protokoll 
                 Kommunstyrelsen 

Sida 23 (26) 
Datum: 2025-01-27 

§§ 1–24 
 
 

 

KS § 21 Motion 2024:03 från Thor Övrelid (M) - Stärk 
kunskapen om kommunens HVB-hem (KS-2024/106) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen återremitterar ärendet. 

Yrkanden 
Ordföranden yrkar, med bifall från Benny Borgman (C), att ärendet ska 
återremitteras. 

Sammanfattning av ärendet 
Moderaterna har inkommit med en motion som föreslår att Knivsta kommun 
initierar ett arbete för att stärka sin kunskap om händelser kring de HVB-hem som 
finns inom kommunens gränser. Syftet är att öka tryggheten och säkerheten för 
kommunens invånare. 

Underlag för beslut 
Tjänsteutlåtande 2024-10-15 
Motionen 

Beslutet skickas till 
Akten 
Förvaltningen 
 

  



                      Protokoll 
                 Kommunstyrelsen 

Sida 24 (26) 
Datum: 2025-01-27 

§§ 1–24 
 
 

 

KS § 22 Motion 2024:07 från Peter Bergkvist (MP) – Hantering 
av brister i nuvarande avloppsrening (KS-2024/280) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Reservation 
Harriet Swanberg (S) och Britt-Louise Gunnar (S) reserverar sig mot beslutet. 

Hanna Persson (MP) reserverar sig mot beslutet (skriftlig reservation, se 
protokollsbilaga 7). 

Yrkanden 
Hanna Persson (MP) yrkar avslag på det utsända förslaget till beslut. 

Benny Borgman (C) yrkar återremiss för att bättre svara på motionens intentioner 
(skriftligt yrkande, se protokollsbilaga). Om återremissyrkandet faller yrkar han att 
förslaget ska vara att bifalla motionen. 

Mikael Rye-Danjelsen (KNU) och Mimmi Westerlund (KD) yrkar bifall till det utsända 
förslaget till beslut. 

Harriet Swanberg (S), Britt-Louise Gunnar (S) yrkar att kommunfullmäktige ska 
föreslås bifalla motionen och avslag på det utsända förslaget till beslut. 

Propositionsordning 
Ordföranden frågar först om kommunstyrelsen vill återremittera ärendet eller 
avgöra det idag, och finner att kommunstyrelsen vill avgöra ärendet idag. 

Därefter ställer ordföranden det utsända förslaget till beslut mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Sammanfattning av ärendet 
Peter Bergkvist (MP) har lämnat in en motion där han beskriver att det finns behov 
av att utreda frågor kring kommunens avloppsrening. Tre specifika punkter att 
utreda nämns i motionen. Motionen har beretts av samhällsutvecklingsnämnden. 

Underlag för beslut 
Arbetsutskottet överlämnade ärendet utan eget ställningstagande. 

Tjänsteutlåtande 2024-11-11 
SUN § 73, 2024-11-11  
Tjänsteutlåtande 2024-10-28  
Motionen 

Beslutet skickas till 
Akten  



                      Protokoll 
                 Kommunstyrelsen 

Sida 25 (26) 
Datum: 2025-01-27 

§§ 1–24 
 
 

 

KS § 23 Motion 2024:10 från Lotta Wiström (L) – Stärk 
resurserna till uppsökandegruppen (KS-2024/284) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  

Kommunfullmäktige avslår motionen.  

Reservationer 
Harriet Swanberg (S), Britt-Louise Gunnar (S), Benny Borgman (C) och Hanna Persson 
(MP) reserverar sig mot beslutet. 

Yrkanden 
Britt-Louise Gunnar (S) och Harriet Swanberg (S) yrkar att kommunfullmäktige ska 
föreslås bifalla motionen. 

Benny Borgman (C) yrkar, med bifall från Hanna Persson (MP), att ärendet ska 
återremitteras för att bättre svara på motionens intentioner, och i andra hand att 
kommunfullmäktige ska föreslås bifalla motionen. 

Mimmi Westerlund (KD) yrkar bifall till det utsända förslaget till beslut. 

Propositionsordning 
Ordföranden frågar först om kommunstyrelsen vill återremittera ärendet eller 
avgöra det idag, och finner att kommunstyrelsen vill avgöra ärendet idag. 

Därefter ställer ordföranden det utsända förslaget till beslut mot avslag och finner 
att kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Sammanfattning av ärendet 
I en motion som anmäldes på kommunfullmäktige 25 mars 2024 föreslår Liberalerna 
att resurser från trygghetsvärdarna i Knivsta ska omfördelas till uppsökandegruppen. 

Underlag för beslut 
Arbetsutskottet överlämnade ärendet utan eget ställningstagande. 

Tjänsteutlåtande 2024-10-31 
Uppdragsbeskrivning för uppsökandegruppen 2024-04-12 
UN § 33, 2024-09-10 
Tjänsteutlåtande 2024-08-20 
Socialnämndens beslut § 49 2024-08-29 
Tjänsteutlåtande 2024-08-07 
Motionen 

Beslutet skickas till 
Akten 

  



                      Protokoll 
                 Kommunstyrelsen 

Sida 26 (26) 
Datum: 2025-01-27 

§§ 1–24 
 
 

 

KS § 24 Tillförordnad kommundirektör 1 mars till 31 augusti 
2025 (KS-2025/45) 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen ger Åsa Franzén ett tillfälligt förordnande som 

kommundirektör under perioden 1 mars 2025 till 31 augusti 2025. 
2. Kommunstyrelsens ordförande får rätt att besluta om en förlängning av 

förordnandet vid behov för som mest fyra månader. 

Yrkanden 
Britt-Louise Gunnar (S) yrkar bifall till det utsända förslaget till beslut. 

Sammanfattning av ärendet 
Nuvarande kommundirektör avslutar sin anställning i Knivsta kommun i februari 
2025. Under rekryteringsprocessen måste en tillförordnad kommundirektör utses. 

Underlag för beslut 
Ärendet bereddes inte av arbetsutskottet. 

Tjänsteutlåtande 2025-01-23 

Beslutet skickas till 
Akten 
HR-kontoret 
 



 
Protokollsbilaga 01 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

RESERVATION 
Ärende KS-2024/723 

Konstinköp och enprocentregeln 2025 och 2026  

 
Förslag till beslut enligt tjänsteskrivelse är: 
 
1. Under verksamhetsåren 2025 och 2026 görs inga inköp av konstverk till Knivsta 
kommuns konstsamling. 
 
2. Under verksamhetsåren 2025 och 2026 avsätts inga medel för konstnärlig 
gestaltning i bygg- och renoveringsprojekt som omfattas av Knivsta kommuns 
enprocentregel. 
 
3. Övriga delar av Knivsta kommuns konstprogram, KS-2017/357, fortsätter att gälla 
tills vidare. 
 
4. Senast 2027 ska förvaltningen få i uppdrag att återkomma med förslag på 
revideringar av gällande konstprogram, inklusive en plan för återstart av inköp till 
konstsamlingen samt uppdaterade rutiner för enprocentregeln. 
 
Enligt ekonomiska prognoser ser omvärldsfaktorerna som påverkar kommunens 
ekonomi positiva ut för just åren 2025 och 2026. I den antagna budgeten för 2025, med 
planeringsramar för åren 2026 – 2028 beräknas kommunen göra ett positivt resultat 
med 49 miljoner 2025, respektive 51 miljoner 2026. Med tanke på att konstinköp har 
pausats under de ekonomiskt svåra åren 2023 och 2024, samt att den finansiella 
omvärldsprognosen för åren 2027 och framåt ser dyster ut, framstår 2025 och 2026 som 
särskilt viktiga år att leva upp till enprocentregeln för konstinköp.  
 
Vad gäller konstprogram och enprocentregeln håller Centerpartiet med om att vissa 
revideringar av gällande program skulle vara positiva. Ett sådant uppdrag behöver 
däremot inte vänta till att ges 2027. Istället borde uppdraget ges så att en reviderad 
policy kan antas inför 2027. 
 
Av dessa anledningar yrkar jag avslag i ärendet. 
 
 
Benny Borgman (C), ledamot, Kommunstyrelsen. 



Protokollsbilaga 02 

 

 

Reservation  

Ärende KS-2024/723 - Konstinköp och enprocentregeln 2025 och 
2026  
Kommunens konstsamling omfattar 323 verk, en i jämförelse med andra kommuner, 
liten samling. Den offentliga konsten i kommunens lokaler gläder både besökare och 
anställda, den ökar trivsamheten och kan vara ett besöksmål i sig. Så är det med 
konsten i CIK. Här finns fyra stora konstnärliga gestaltningar och en konstkollektion 
bestående av 26 verk från kommunens konstsamling. Konsten i CIK gläder alla 
besökare och är en stor tillgång i huset, Det är svårt att tänka sig hur väggen som 
löper som en axel genom huset skulle kännas utan Juri Markkula akustiska vägg i 
trä, eller hur de ganska mörka korridorerna i bottenplanet skulle kännas med helt kala 
betongväggar. 

Beslutet innebär att alla konstinköp stoppas och att pengar inte avsätts till någon 
konstnärlig gestaltning under perioden. Ekonomiskt innebär beslutet att 200 tkr 
frigörs i investeringsbudgeten. Det motsvarar 0,04 % av den totala 
investeringsbudgeten. Då konstinvesteringar inte omfattas av internränta och 
avskrivningar påverkas inte heller kommande kapitaltjänstkostnader. Beslutet har 
alltså en försumbar påverkan på kommunens ekonomi. De stora förlorarna är de 
barn- och ungdomar och anställda som får en fattigare arbetsmiljö när pengar inte 
avsätts till konstnärlig gestaltning i planerade och pågående projekt. 

Det här är ett rent politiskt beslut av ett styre som inte värderar konst och kultur.  

Vi reserverar oss mot beslutet.  

 

Harriet Swanberg (S)  

Britt-Louise Gunnar (S) 

 

 
 

  



Protokollsbilaga 02 

 
Reservation  

Ärenden: KS-2024/734 Finansiering initieringsskede samt uppstart av 
detaljplanearbete Livsmedelsbutik södra Ar  

KS-2024/729 Beslut om planuppdrag för detaljplan förlivsmedelshandel södra 
Ar, del av Gredelby 1:3 

2024 fick KS information om från en utredning som berörde förutsättningarna för ett externt 
handelsområde vid E4-avfarten, ” Kommersiell analys och utvecklingsmöjligheter Knivsta 
Entré”, KS-2024/107.  Utredaren slog fast att området behövde ha en hög exploatering för att 
hantera kommunens kostnader: ”Kommunens intäkter är huvudsakligen försäljning av 
byggrätter inom det nya handelsområdet. Byggnaderna föreslås medge två våningar för att 
hushålla med mark, öka utbudet utan fler byggnader och för att hjälpa till att hantera 
kostnaderna för projektet”, ” Det krävs i så fall försäljning av minst 20 000 m2 BYA med 
byggrätt i två våningar (40 000 m2 BTA) för att balansera kostnaderna på 50 mkr.” Vidare 
sägs ” Kommunen kommer att behöva ha realistiska krav på gestaltning och utförande. 
Byggherrarna bygger i många fall för egen långsiktig förvaltning vilket gör att materialvalen 
behöver hålla rätt kvalitet till rätt pris. Olika verksamheter behöver ges frihet för sin 
utformning (koncept)” 

Planuppdraget berör i dagsläget endast en livsmedelsbutik, men med tanke på styrets (KNu, 
SD och KD) ambition att skapa ett större handelsområde på platsen, det sk. Östra Entrén ser 
vi det här enbart som ett första steg i en större utbyggnad där området fylls med stora och 
opersonliga ”köplador” enligt samma koncept som finns på många andra platser i Sverige. 
Trots det omfattar bara planuppdraget en butik, något helhetsgrepp tas inte över området. 

Befintlig markanvändning på platsen är naturmark och området ingår i Kölängsskogen, ett 
område som föreslagits bli naturreservat. Hela området fungerar som tätortsnära natur- och 
friluftsområde. En handelsplats för externhandel kommer oundvikligen också att negativt 
påverka konkurrensförutsättningarna för befintlig och kommande handel både centrala 
Knivsta och Alsike tätort.  

Från Socialdemokraternas sida anser vi  

• att kommunen ska gå vidare med det planerade naturreservatet och att 
Kölängsskogen ska skyddas från exploatering  

• att en extern handelsplats kan leda till stora svårigheter för den handel som idag 
redan är etablerad i centrum, precis som externhandel gjort i många andra svenska 
kommuner 

• att externhandel negativt kommer påverka möjligheterna till utökad handel och 
service i centrala Knivsta och Alsike  

• att service och handel i tätorterna, t ex i stationsnära lägen i Knivsta och Alsike, ska 
utvecklas och prioriteras före utbyggnad av externhandel 

Vi reserverar oss därför mot beslutet att starta ett planuppdrag för en livsmedelsbutik i södra 
Ar. 

Harriet Swanberg (S) 

Britt-Louise Gunnar (S) 



Knivsta, 27 januari 2025 

Reservation mot beslut att stoppa konstköp och implementering av 
enprocentregeln 2025 och 2026  
Miljöpartiet röstade den 27 januari 2025 avslag på förslaget att under 2025 och 2026 stoppa 
konstinköp till Knivsta kommuns konstinsamling och förslaget att inte avsätta medel för 
konstnärlig gestaltning i bygg- och renoveringsprojekt som omfattas av Knivsta kommuns 
enprocentregel. Orsaken är att förslaget är omotiverat och riskerar att försvåra för 
återupptagandet av arbetet år 2027.  

Konstinköpen till den kommunala samlingen stoppades åren 2023 och 2024 och motiverades 
av ett svårare ekonomiskt läge för kommunen. I tjänsteutlåtandet för förslaget att förlänga 
pausen presenteras däremot ingen konkret motivering till varför pausen förlängs. Den 
ekonomiska prognosen ser positiv ut för både 2025 och 2026 då kommunen prognostiseras 
att få ett positivt resultat, vilket snarare motiverar ett återupptagande av konstinköpen och 
arbetet med konstnärlig gestaltning. 

Av tjänsteutlåtandet framkommer dessutom att en revidering av det gällande 
konstprogrammet skulle ha tagits fram för 2025, vilket nu skjuts framåt ytterligare två år. Det 
framkommer också att en paus i arbetet med konst på fyra år skulle ”riskera ytterligare att 
döva kontaktytor, tappa momentum och göra en återstart mer resurskrävande”.  

Beslutet att pausa arbetet med konst i kommunen i ytterligare två år är inte en seriös 
konstpolitik för kommunen. Man skjuter frågan på framtiden samtidigt som återupptagandet 
av arbetet försvåras. Miljöpartiet vill se att arbetet med att uppdatera konstprogrammet 
färdigställs 2025 i enlighet med tidigare beslutad tidsplan och att arbetet med konst och 
gestaltning, någonting som berikar de offentliga miljöerna i Knivsta, återupptas i enlighet med 
det ännu gällande programmet.  

Hanna Persson, Miljöpartiet de Gröna 

Protokollsbilaga 3



 
 

Protokollsbilaga 4 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

RESERVATION 
Ärende KS-2024/734 

Finansiering initieringsskede samt uppstart av detaljplane-
arbete Livsmedelsbutik södra Ar. 

 
Ärendet gäller beslut om finansiering samt uppstart av detaljplanearbete för 
Livsmedelsbutik i södra Ar.  
 
Centerpartiet ställer sig positivt till ökat utbud för Knivstas invånare och att fler 
näringsidkare lokaliserar sig i Knivsta. Gällande förslag är dock problematiskt på flera 
sätt. 
 
 

1) Det finns planer på ett större handelsområde runt den detaljplan som föreslås i 
detta ärende. Hela det tilltänkta handelsområdet bör därför planläggas som den 
helhet det planeras att bli. Genom att i isolation optimera tomten i förslaget 
byggs förutsättningar in i området som sedan kan hindra optimal planering för 
hela handelsområdet. Gredelbyleden, som går precis i utkanten av planområdet, 
är den artär som leder trafik från E4:an och till de centrala delarna av Knivsta 
samt Alsike. Det är i dagsläget en enfilig väg i vardera riktningen. Den är redan 
en flaskhals under rusningstrafiken och med tanke på framtida expansionsplaner 
i samband med de nya spåren kommer trycket ökas ytterligare. Lägg därtill ett 
handelsområde dit Knivstabor åker fram och tillbaka för sina 
dagligvaruhandelsbehov och det är lätt att förstå hur viktigt det är att planera 
detta område så optimalt det bara går. Att planlägga hela handelsområdet på 
ett sätt som optimera framtida trafikflöden blir därför av yttersta vikt. Det kan 
dock försvåras genom att detaljplanelägga enskilda tomter separat.  
 
 
Det finns dessutom långt framskridna planer på att etablera ett naturreservat i 
Kölängsskogen. Detta naturreservat kan inkräkta på planuppdraget och/eller det 
större handelsområdet, vilket gör det ännu viktigare att inte springa före med 
denna detaljplan utan att noga utreda och planlägga hela handelsområdet samt 
hur det påverkar omgivningen. 
 
 

2) Det är inte nödvändigtvis fel att starta dagligvaruhandel vid det tilltänkta 
planområdet. Däremot är det viktigt att det föregås av en noggrann och 
detaljerad handelsplatsutredning som inkluderar effekterna för såväl Knivsta 
centrum som det tilltänkta nya handelsområden vid den norra kommungränsen.  
 

 



 
 
 
 
 
 

 

 
 
 

2 (2) 

Det är ofrånkomligt att dagligvaruhandel drar kundunderlag från butikerna i 
centrala Knivsta till det nya området. För att kompensera för det och undvika 
den så kallade ”centrumdöden” måste då ett tillräckligt kundunderlag byggas in i 
centrum. I klarspråk, fler bostäder behöver tillkomma i Knivstas centrala delar 
för att underhålla befintliga centrumverksamheter utan extern kundtillförsel. 
Med tanke på det nuvarande styrets uttalade ambitioner i bostadspolitiken 
framstår det som ytterst osannolikt att ett sådant kundunderlag kommer uppstå 
på varken kort eller lång sikt. Risken är därför överhängande att föreliggande 
planuppdrag för att etablera dagligvaruhandel i södra Ar kommer leda till så 
kallad ”centrumdöd”.  
 
Detta skulle leda till uppenbara negativa konsekvenser i form av att 
näringsverksamheter tvingas lägga ner på grund av vikande kundunderlag, samt 
att Knivstas invånare får minskat utbud av restauranger och affärer i centrala 
Knivsta. Dessutom påverkar en sådan utveckling tryggheten i centrala Knivsta. 
Levande kvarter och människor som vistas utomhus under fler av dygnets 
timmar har en positiv inverkan på såväl den faktiska tryggheten som en 
upplevda tryggheten. I ett scenario där allt fler utför sin dagligvaruhandel i det 
nya området i Ar kommer färre personer att vistas i centrala Knivsta, som då blir 
en tommare, tystare och en mer otrygg plats. 
 

Centerpartiet är för ökat utbud och kan tänka sig dagligvaruhandel på föreslaget område 
under förutsättning att: 

• Det tilltänkta handelsområdet planläggs som en helhet. 
• En ambitiös och detaljerad handelsplatsutredning föregår planuppdraget. 
• Det finns en bred politisk ambition att etablera ett tillräckligt starkt 

kundunderlag via nya bostäder för att underhålla och utveckla ett levande 
centrum.  

 
 
Då dessa förutsättningar inte uppfylls reserverar jag mig mot Kommunstyrelsens beslut 
om finansiering samt uppstart av detaljplanearbete för Livsmedelsbutik i södra Ar. 

 
Benny Borgman (C), ledamot, Kommunstyrelsen. 
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RESERVATION 
Ärende KS-2024/729 

Beslut om planuppdrag för detaljplan för livsmedelshandel 
södra Ar, del av Gredelby 1:3 
Ärendet gäller beslut om planuppdrag för detaljplan för lågprisbutik i Ar och omfattar 
del av fastighet Gredelby 1:3 som ägs av Knivsta kommun.  
 
Centerpartiet ställer sig positivt till ökat utbud för Knivstas invånare och att fler 
näringsidkare lokaliserar sig i Knivsta. Gällande förslag är dock problematiskt på flera 
sätt. 
 

1) Det finns planer på ett större handelsområde runt den detaljplan som föreslås i 
detta ärende. Hela det tilltänkta handelsområdet bör därför planläggas som den 
helhet det planeras att bli. Genom att i isolation optimera tomten i förslaget 
byggs förutsättningar in i området som sedan kan hindra optimal planering för 
hela handelsområdet. Gredelbyleden, som går precis i utkanten av planområdet, 
är den artär som leder trafik från E4:an och till de centrala delarna av Knivsta 
samt Alsike. Det är i dagsläget en enfilig väg i vardera riktningen. Den är redan 
en flaskhals under rusningstrafiken och med tanke på framtida expansionsplaner 
i samband med de nya spåren kommer trycket ökas ytterligare. Lägg därtill ett 
handelsområde dit Knivstabor åker fram och tillbaka för sina 
dagligvaruhandelsbehov och det är lätt att förstå hur viktigt det är att planera 
detta område så optimalt det bara går. Att planlägga hela handelsområdet på 
ett sätt som optimera framtida trafikflöden blir därför av yttersta vikt. Det kan 
dock försvåras genom att detaljplanelägga enskilda tomter separat.  
 
Det finns dessutom långt framskridna planer på att etablera ett naturreservat i 
Kölängsskogen. Detta naturreservat kan inkräkta på planuppdraget och/eller det 
större handelsområdet, vilket gör det ännu viktigare att inte springa före med 
denna detaljplan utan att noga utreda och planlägga hela handelsområdet samt 
hur det påverkar omgivningen. 
 

2) Det är inte nödvändigtvis fel att starta dagligvaruhandel vid det tilltänkta 
planområdet. Däremot är det viktigt att det föregås av en noggrann och 
detaljerad handelsplatsutredning som inkluderar effekterna för såväl Knivsta 
centrum som det tilltänkta nya handelsområden vid den norra kommungränsen.  
 
Det är ofrånkomligt att dagligvaruhandel drar kundunderlag från butikerna i 
centrala Knivsta till det nya området. För att kompensera för det och undvika 
den så kallade ”centrumdöden” måste då ett tillräckligt kundunderlag byggas in i 
centrum. I klarspråk, fler bostäder behöver tillkomma i Knivstas centrala delar 
för att underhålla befintliga centrumverksamheter utan extern kundtillförsel. 
Med tanke på det nuvarande styrets uttalade ambitioner i bostadspolitiken 
framstår det som ytterst osannolikt att ett sådant kundunderlag kommer uppstå 
på varken kort eller lång sikt. Risken är därför överhängande att föreliggande 
planuppdrag för att etablera dagligvaruhandel i södra Ar kommer leda till så 
kallad ”centrumdöd”.  



 
 
 
 
 
 

 

 
 
 

2 (2) 

 
Detta skulle leda till uppenbara negativa konsekvenser i form av att 
näringsverksamheter tvingas lägga ner på grund av vikande kundunderlag, samt 
att Knivstas invånare får minskat utbud av restauranger och affärer i centrala 
Knivsta. Dessutom påverkar en sådan utveckling tryggheten i centrala Knivsta. 
Levande kvarter och människor som vistas utomhus under fler av dygnets 
timmar har en positiv inverkan på såväl den faktiska tryggheten som en 
upplevda tryggheten. I ett scenario där allt fler utför sin dagligvaruhandel i det 
nya området i Ar kommer färre personer att vistas i centrala Knivsta, som då blir 
en tommare, tystare och en mer otrygg plats. 
 

Centerpartiet är för ökat utbud och kan tänka sig dagligvaruhandel på föreslaget område 
under förutsättning att: 

• Det tilltänkta handelsområdet planläggs som en helhet. 
• En ambitiös och detaljerad handelsplatsutredning föregår planuppdraget. 
• Det finns en bred politisk ambition att etablera ett tillräckligt starkt 

kundunderlag via nya bostäder för att underhålla och utveckla ett levande 
centrum.  

 
 
Då dessa förutsättningar inte uppfylls reserverar jag mig mot Kommunstyrelsens beslut 
om planuppdrag för detaljplan för livsmedelshandel i södra Ar. 

 
Benny Borgman (C), ledamot, Kommunstyrelsen. 



Knivsta, 27 januari 2025 

Reservation mot beslut om planuppdrag för detaljplan för 
livsmedelshandel i södra Ar 
Miljöpartiet röstade den 27 januari 2025 avslag på förslaget att inleda 
detaljplanearbete för en livsmedelsbutik i södra Ar. Huvudskälet till detta är att 
etablerandet av butiken påverkar föreslagen gräns för Kölängsskogens 
naturreservat. I den samrådsprocess som redan genomgåtts framkom att 
Kölängsskogen utgör ett, ur naturvårdssynpunkt sett, mycket värdefullt naturområde 
bestående av ädellövskog, sumpskog och barrblandskog, vilka hyser en stor 
mångfald av växt- och djurarter. Vidare nämns att skogen är ett mycket populärt 
besöksmål.  

Den 27 januari lämnade Miljöpartiet in en motion som yrkar att kommunfullmäktige 
ska fatta beslut om att bilda ett naturreservat i Kölängsskogen. Vi avslår förslaget att 
inleda detaljplanearbete för en livsmedelsbutik i södra Ar eftersom vi anser att 
bildandet av Kölängsskogen som naturreservat bör prioriteras och ske före ett beslut 
av etablerandet av en livsmedelshandel.  

Hanna Persson, Miljöpartiet de Gröna 
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Knivsta, 27 januari 2025 

Reservation mot beslut att avslå motion om hantering av brister i 
Knivstas avloppsrening 

På Samhällsutvecklingsnämndens möte den 11 november 2024 beslutades att avslå motion 
2024:07 från Miljöpartiet om hantering av brister i nuvarande avloppsrening. 

Av tjänsteutlåtandet framgår att motivet till avslag är att Roslagsvatten uppger att de hanterar 
rening av avloppsvatten enligt gällande tillstånd. Även med den planerade tillväxten av 
nyanslutningar till VA-verket är bedömningen att man klarar villkoren. Vidare framförs i 
tjänsteutlåtandet att det inte finns behov att ta fram tekniska lösningar eller utreda mobila 
lösningar för reningen av biologiskt material (BOD) eller andra specifika föroreningar innan 
anslutningen till Käppalaverket är klar. Någon närmare förklaring till denna slutsats ges inte i 
tjänsteutlåtandet. BOD är dock inte ett mått på nedbrytningen av mer stabila ämnen, såsom 
läkemedelsrester och andra miljöföroreningar, som vi vet passerar reningsverket 
opåverkade. 

De villkor som Länsstyrelsen beslutar om gäller oftast utsläpp av fosfor, kväve och 
syreförbrukande ämnen (BOD). Det betyder inte att det är tillåtet att släppa ut andra skadliga 
ämnen. Även de allmänna hänsynsreglerna i miljöbalken ska följas. Det är 
verksamhetsutövaren (vattenbolaget) som ska visa att hänsynsreglerna följs. Syftet är att 
förebygga negativa effekter och öka hänsynen till miljön. Grundkravet är att använda bästa 
möjliga teknik för att åstadkomma detta. Detta framgår bland annat av den vägledning som 
Naturvårdsverket och Svenskt Vatten gemensamt har publicerat kring villkor och krav för 
utsläpp från avloppsreningsverk. I tjänsteutlåtandet till beslutet saknas en redogörelse för hur 
man har beaktat dessa bestämmelser i miljöbalken. Det räcker inte med att skriva ”att det 
inte finns behov av att ta fram tekniska lösningar …”. Det är verksamhetsutövaren som ska 
visa att hänsynsreglerna följs, så kallad omvänd bevisbörda. Det krävs att man övertygande 
kan visa att miljönyttan är för liten jämfört med kostnaderna för att komma till slutsatsen att 
”bästa möjliga teknik” inte behöver införas. Kan verksamhetsutövaren inte visa det så gäller 
grundkravet att använda bästa möjliga teknik som skyddsåtgärd (text från Naturvårdsverkets 
vägledning). 

Genom de försök med läkemedelsrening som genomfördes vid Knivsta reningsverk under 
2016 finns idag ett gediget underlag för att kunna konstatera att Knivsta reningsverk släpper 
ut rester av läkemedel i recipienten Knivstaån. Att det sker behöver vi alltså inte tvivla över. 
120 substanser studerades i försöken. Reduktionen med hjälp av ozoneringsteknik uppgick i 
genomsnitt till 77 % och bedömdes som en mycket god effekt. Även ekotoxikologiska 
effekter på organismer i vattenmiljön studerades. Projektet har medfört en unik möjlighet att 
beskriva recipienten Knivstaåns ekologiska status både före och efter införande av den 
avancerade reningen. 

Det som ytterligare talar för att vi nu bör utreda möjligheten att använda ”bästa möjliga 
teknik” för att begränsa dessa utsläpp är vissa sakförhållanden som gör situationen i Knivsta 
särskilt ansträngd och speciell. Det handlar dels om: 

• Den låga utspädningen som sker i Knivstaån under sommarsäsongen på grund av
det låga vattenflödet. Enligt uppgift kommer hela 95 % av vattnet nedströms ån från
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reningsverket. En låg utspädning leder till en hög koncentration av miljöföroreningar, 
vilket ökar risken för skador på fisk och andra vattenlevande organismer. 

• Den speciella demografin i Knivsta, med en relativt låg genomsnittsålder, innebär 
förmodligen en förhållandevis hög förbrukning av östrogena ämnen, såsom p-piller, 
vilket också ökar behovet av en effektiv rening. 

• Befintlig utrustning och byggnader för fullskalig ozonering vid reningsverket, vilket 
kan underlätta etablering av bästa möjliga reningsteknik och därmed begränsa 
investeringskostnaderna vid en upprustning. 

Sammanfattningsvis reserverar jag mig mot beslutet att avslå motion 2024:07 eftersom 
beslutet vilar på felaktiga grunder. Jag ifrågasätter inte att Roslagsvatten kan hantera rening 
av avloppsvatten enligt gällande tillstånd för Knivstas centrala reningsverk. Men 
skyldigheterna för en miljöfarlig verksamhet kan sträcka sig längre än vad som beslutas i 
Länsstyrelsens tillståndsvillkor. 

Enligt de allmänna hänsynsreglerna i 2 kap. Miljöbalken ska man även undersöka om ”bästa 
möjliga teknik” kan förebygga negativa effekter och öka hänsynen till miljön. Såvitt jag kan 
bedöma har detta inte gjorts av Roslagsvatten AB. Knivsta har flera speciella omständigheter 
som talar för att man bör utreda möjligheten att återuppta en avancerad rening. Det gäller 
särskilt när det kommer till utsläpp av läkemedelsrester och andra miljöföroreningar som vi 
redan vet passerar reningsverket opåverkade. 

I tjänsteutlåtandet finns inget underlag som övertygande visar att miljönyttan är för liten 
jämfört med kostnaderna för att införa den tekniken. Därmed kan nämnden inte bedöma om 
denna grundläggande skyldighet i balken har uppfyllts eller inte. Knivsta kommun har ett 
ansvar att se till att våra vattendrag och omgivande miljö skyddas. Det ansvaret kan vi inte 
frånhända oss. 

Hanna Persson, Miljöpartiet de Gröna 
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